

The law of nationality قانون الجنسية

1-Determining the legal status of the individual in the state and the international community.

١ تحدد الجنسية المركز القانوني للفرد في الدولة والمجتمع الدولي

2 - The means by which you can identify countries is to identify the two components to its population

٢ تعد الوسيلة التي تتمكن فيها غالبية الدول من تحديد الأفراد المكونين لعنصر السكان فيها

3- It is considered a human right, such as the right to life. And that the life of the individual does not settle unless he was affiliated with a country from the moment of his birth until his death.

٣. تعد حق من حقوق الإنسان كالحق في الحياة؛ وأن حياة الفرد لا تقوم وتستقر مالم يكن منتميا منذ لحظة ميلاده حتي وفاته لدولة ما.

4 - rules to suit the circumstances of each State, developments and changes in accordance with the requirements of international norms and communication.

٤. اهتمت تشريعات الدول بتنظيمها وضبط أحكامها لتتلاءم مع ظروف كل دولة والتطورات والمتغيرات وفق الأعراف والاتفاقيات الدولية.

5- The rule that is based on the state in exercising its sovereignty and does not protect Persons unless belonging to the individual by his nationality

٥. تعد الأساس الذي تستند إليه الدولة في ممارسة سيادتها ، فلا يسمح لحماية الأفراد إلا عن طريق الدولة التي ينتمي إليها الفرد بجنسيته

## Elements of nationality

1. state
2. The presence of a person
3. The existence of a legal and political relationship

١. البلد

٢. وجود شخص

٣. وجود علاقة قانونية

## State

1-it is the main person of public international law - and it is the broadest person International jurisdiction and authority - and it is an essential pillar of nationality

١. هو الشخص الرئيسي للقانون الدولي العام - وهو أوسع شخص. الولاية القضائية والسلطة الدولية - وهو ركيزة أساسية للجنسية

2-Non-state international law does not recognize the right to grant and regulate nationality; omen Anybody to which the description of the state does not fit may grant citizenship; like nations the United Nations, and the League of Arab States.

٢. لا يعترف القانون الدولي غير الحكومي بالحق في منح الجنسية وتنظيمها ؛ نذير يجوز لأي شخص لا يناسبه وصف الدولة أن يمنح الجنسية ؛ مثل الأمم المتحدة وجامعة الدول العربية.

3-It is also not permissible in the case of states rapprochement with each other in personal unions, as if A group of countries unite without losing its international character, such as: - European Union - Federal states

٣. كما أنه لا يجوز في حالة تقارب الدول مع بعضها البعض في اتحادات شخصية ، وكأن مجموعة من الدول تتحد دون أن تفقد طابعها الدولي مثل: - الاتحاد الأوروبي - الدول الفيدرالية.

4- The lack of sovereignty does not affect the granting of citizenship because it stems from an international charter recognizing the state The right to grant her own citizenship

٤. لا يؤثر انعدام السيادة على منح الجنسية لأنه نابع من ميثاق دولي يعترف بالدولة الحق في منح الجنسية

5-It is not required that the state be fully sovereign or recognized by other countries in order to be able to be granted a special nationality as long as it retains its international personality. The state may be lacking sovereignty under (protection, trusteeship or mandate) and issue Nationality (such as the case of Iraq during the British Mandate), as countries lacking sovereignty have their own nationalities

٥. لا يشترط أن تكون الدولة ذات سيادة كاملة أو معترف بها من قبل الدول الأخرى حتى يمكن منحها جنسية خاصة طالما أنها تحتفظ بشخصيتها الدولية. قد تفتقر الدولة إلى السيادة تحت (الحماية أو الوصاية أو الانتداب) وتصدر الجنسية (مثل حالة العراق إبان الانتداب البريطاني) ، حيث إن الدول التي تفتقر إلى السيادة لها جنسياتها الخاصة